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Zápis z 19. zasedání zastupitelstva  
obce Dolní Tošanovice konaného dne 6. 2. 2013 

 
                       _________________________________ * * * ________________________________ 
 
Přítomni členové ZO: P. Blabla, X. Starobová, ,  E. Bartečková, A Škuta,  
V. Pohludka, S. Mitura. E. Grygarová, I. Stříţ 
Omluveni:  Š. Ţuková 
Hosté: viz. prezenční listina 
 

Zasedání zastupitelstva zahájil starosta obce v 18:05 hod. 
 

Návrhová komise:  I. Stříţ, E. Grygarová 
 

Ověřovatelé zápisu:  A. Škuta, E. Bartečková 
 

Zapisovatelka: X. Starobová 
 
Poté nechal starosta hlasovat o doplnění dvou bodů do programu zastupitelstva, které 
navrhl M. Dorda, a to  

1. hlasování o odvolání starosty obce 
2. hlasování o sloučení obcí Dolní Tošanovice a Horní Tošanovice 

 
Hlasování: všech 8 přítomných pro 

P r o g r a m : 
 
1) Úvod, volba ověřovatelů zápisu a návrhové komise 
2) Kontrola zápisu a usnesení z minulého zasedání 
3) Odvolání starosty obce 
4) Sloučení obcí Horní Tošanovice a Dolní Tošanovice 
5) Zpráva kontrolního výboru 
6) Odkoupení pozemků od p. Chlumského 
7) Dořešení ţádosti obce Horní Tošanovice o částečnou úhradu ztráty na vodném 
8) Rozpočtové opatření č. 1 
9) Seznámení s inventarizační zprávou, včetně příloh 
10) Stanovení termínu konání místního referenda 
11) Diskuze 

               Hlasování: všech 8 přítomných pro                                                                                                          
 
Ad 1) Úvod, volba ověřovatelů zápisu 

- viz. výše. (splněno) 

Ad 2) Kontrola zápisu a usnesení z minulého zasedání 

Místostarostka přednesla usnesení z minulého zasedání ze dne 24. 1.  2013 a poté 
starosta vyzval přítomné zastupitele k vyslovení souhlasu s usnesením.  

všech 8 přítomných pro 

Ad 3) Odvolání starosty obce 

Starosta nechal hlasovat o odvolání starosty obce 
Hlasování: pro: 0 

proti : 7 

zdržel se: 1 
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Ad 4) Hlasování o sloučení obcí Dolní  Tošanovice a Horní Tošanovice 
 
Starosta nechal hlasovat o sloučení obcí Dolní Tošanovice a Horní Tošanovice 

 
Hlasování: pro: 1 

proti: 5 

zdržel se: 2 

Ad 5) Rozhodnutí o ukončení nebo setrvání Základní školy Dolní Tošanovice 
 
 Starosta informoval přítomné, ţe tento bod nebude projednáván, petiční výbor dodal 
petici s dostatečným počtem podpisů, o dalším osudu Základní školy bude vyhlášeno místní 
referendum, taktéţ o sloučení obcí Horní Tošanovice a Dolní Tošanovice, dále starosta 
přečetl informaci o prozkoumání návrhu petičního výboru, nebyly shledány nedostatky, 
byla tedy naplněna podmínka pro vyhlášení místního referenda. Následně dal slovo paní 
ředitelce  školy PaeDr. Martiňákové, která poděkovala všem, kteří podpořili petici a chtějí 
Základní školu zachovat, informovala o předpokládaném počtu dětí pro následující školní 
rok, mělo by být 9-10 dětí. 
 

ZO bere na vědomí 
Ad 6) Zpráva kontrolního výboru 
 

Předseda kontrolního výboru ing. Stříţ přečetl Zprávu kontrolního výboru.  
 

ZO bere na vědomí 
Ad 7) Odkup pozemků od p. Chlumského 

Starosta vysvětlil, ţe se jedná o pozemky kolem nového obecního úřadu p.č. 941/54, 
jedná se o 581 m2 za cenu 80,- Kč/m2, coţ činí 46.480,- Kč, pozemek jiţ byl zaměřen, poté 
nechal hlasovat o koupi výše uvedených pozemků. 

Hlasování :všech 8 přítomných pro 
 
Ad 8) Dořešení žádosti obce Horní Tošanovice o částečnou úhradu ztráty na vodném 
  

Starosta  přečetl zápis z jednání ohledně této věci, vysvětlil z jakého důvodu nebyla 
porucha na vodovodním řadu zjištěná dříve. Mgr. Bartečková navrhuje uhradit škodu 
v poţadované výši, starosta navrhl uhradit tuto částku ve dvou letech, v letošním roce ze 
zisku za vodné dvou minulých let (prodejem vody firmám), tzn. 6 x 15tisíc, a příští rok opět 
6x 15tisíc (opět z předpokládaného zisku), občané tudíţ nebudou muset na tuto škodu nijak 
přispívat a nechal o tomto návrhu hlasovat. 

Hlasování: všech 8 přítomných pro 
Ad 9) Rozpočtové opatření č. 1 

Místostarostka předloţila návrh rozpočtového opatření č. 1, do něhoţ bylo nutné 

zapracovat i nově vzniklé náklady na úhradu škody za vodné a odkup pozemků, starosta 

navrhl sníţit o tuto částku rozpočtované náklady na vybavení sálu nového multifunkčního 

objektu. 

Hlasování: všech 8 přítomných pro 
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Ad 10) Prodej pozemku pč. 941/55 p. Adámkovi 
 

Záměr obce prodat tento pozemek byl vyvěšen na úřední desce od 17. 1. 2013 do 1. 2. 
2013, jedná se o 131 m2 za dohodnutou cenu 300,- Kč, celkem 39.300,- Kč. 
 

Hlasování: všech 8 přítomných pro 
 
 
Ad 11)Seznámení s inventarizační zprávou za rok 2012 
 

Místostarostka seznámila přítomné s obsahem inventarizační zprávy, včetně příloh.  
 

ZO bere na vědomí 
Ad 12) Určení termínu konání místního referenda 
  

Starosta navrhl termín konání místního referenda na pátek 15. 3. 2013. 
 

Hlasování: pro: 7 
zdrželi se: 1 

Ad 13) Diskuze 
 

Pan M. Dorda poděkoval petičnímu výboru za jeho práci, p. Stříţovi za pomoc. 
Starosta shrnul přítomným, co zastupitelstvo zatím stihlo splnit ze svého volebního 

programu (oprava komunikace směr Jursa, rozšíření veřejného osvětlení, dětšké hřiště, 
kompostér, dostavba multifunkční budovy), poděkoval za spolupráci při zpracovávání a 
podávání dotací bývalé člence ZO p. M. Gongolové, která je v současné době na rodičovské 
dovolené, vysvětlil výdaje obce související s provozem Základní školy Dolní Tošanovice. 
Dále starosta sdělil panu M. Dordovi, ţe podporuje záměr výstavby chodníku z Horních 
Tošanovic na Dolní Tošanovice, ale nemyslí si, ţe by tuto stavbu bylo moţné zrealizovat za 
200 tisíc Kč, jak uvedl p. Dorda ml. Následně sdělil přítomným informaci o tom, ţe 
zastupitelstvo obce Horní Tošanovice hlasovalo na svém zasedání o sloučení obcí Horní 
Tošanovice s Dolními Tošanovicemi, a tento návrh zamítlo. 

V diskuzi následně vystoupil p. J. Dorda, který přednesl poznatky z historie obce, 
připomenul úspěchy sportovců TJ Tošanovice, dobrou spolupráci s obcí Horní Tošanovice, a 
zamýšlel se nad tím, proč děti z Horních Tošanovic nenavštěvují naší Základní školu, dále 
popřál všem, aby se v nových prostorách multifunkčního objektu cítili dobře. 
 P. Labudová vznesla dotaz, zda existuje nějaká statistika počtu poklesu ţáků v naší 
ZŠ, a ţe dle sdělení jiných maminek, které posílají své děti do ZŠ Hnojník, je to zejména kvůli 
personálnímu obsazení ZŠ. Starosta odpověděl, ţe  zastupitelstvo obce nemá oprávnění řešit 
personální obsazení ZŠ, a myslí si, ţe paní ředitelka vykonává svou práci dobře. 
 P. Davídek informoval přítomné, ţe se přistěhoval v roce 2006 a má na věc jiný 
pohled, neţ „starousedlíci“. Poţadoval po p.  M. Dordovi argument, proč by se obce Horní 
Tošanovice a Dolní Tošanovice měly sloučit,  pokud by důvodem mělo být  zachování 
Základní školy, lze mezi obcemi uzavřít veřejnoprávní smlouvu o spolupráci. Jako jediný 
argument vidí moţné zřízení čističky odpadních vod – ovšem dotace na její pořízení jsou 
poskytovány aţ od počtu obyvatel 2000, coţ bychom stejně nesplnili, sloučením obcí by se 
jednalo o velké území, s malým počtem obyvatel, cca 800. Sám své dítě dává do ZŠ Dobrá 
z důvodu, ţe tam ráno funguje druţina, do pozdních odpoledních hodin.  Také vybavenost 
ZŠ Dobrá nebo Hnojník je nesrovnatelně lepší, co se týká např. vybavení softwarem ( naše 
ZŠ nemá na nákup nového finance),  totéţ se týká učebních pomůcek, nebo  specializace 
učitelů, např. při výuce jazyků.  Jak uţ zde zaznělo, spolupráce sloţek obcí Horní Tošanovice 
a Dolní Tošanovice (TJ Tošanovice, Senior Club, atd.) je na velmi dobré úrovni, i bez sloučení 
obcí. Také argument, ţe po sloučení obcí bude moţné zvrátit rozhodnutí ohledně 
průmyslové zóny, která má vzniknout na území obce Horní Tošanovice jej nepřesvědčil, 
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protoţe lze předpokládat, ţe by pak investor poţadoval své zmařené investice nejen po obci 
Horní Tošanovice, ale také po obci Dolní Tošanovice.  Občanům obou obcí by vznikly 
nemalé náklady s výměnou občanských průkazů, atd.  Pokud by mělo být hlavním 
argumentem pro sloučení obcí zachování provozu Základní školy, tázal se p.  M. Dordy jaké 
má záruky, ţe obec Horní Tošanovice má v úmyslu přispívat na chod naší Základní školy.  
 M. Dorda poţaduje, aby p. Davídek prezentoval své názory všem občanům, např.  ve 
Zpravodaji. 
 P. Davídek odpověděl, ţe nemá v úmyslu své úvahy někde prezentovat, ţe pouze 
vyjádřil svůj názor. Jako právník by zastupitelstvu obce ihned poradil, kde vzít peníze na 
ztrátovou Základní školu, je zde moţnost navýšení poplatku za odpady, psy, daň 
z nemovitostí, atd.  
 P. Labudová vznesla dotaz, co se bude dít se ZŠ, kdyţ se „zavře“, jestli by zde nešlo 
zřídit jesle nebo mateřskou školku. Starosta odpověděl, ţe i varianta zřízení mateřské školy 
byla projednávána, nebo pronájem místností na kanceláře, ale pokud jsou ve škole ţáci, je 
předčasné o tomto jednat. 
 P. Stříţová měla připomínku ve smyslu, ţe obec nemá obchod, hospodu a ještě chce 
zastupitelstvo zavřít Základní školu.  Starosta  se podivil, ţe nezaznamenala, ţe p. Borisová 
jiţ provádí úpravy v bývalé budově OÚ na prodejnu. P. Stříţová odpověděla, ţe si nemyslí, 
ţe se obchod udrţí. 
 P. M. Dorda by chtěl doplnit referendum o otázku, zda by chtěli občané ve stávající 
Základní škole zřídit jesle nebo školku, starosta jej informoval, ţe toto nebylo uvedeno 
v petici, tedy nelze. 
 P. Stříţové se nelíbí, ţe nelze vyuţívat novou multifunkční budovu pro Senior Club, 
starosta vysvětlil, ţe ji vyuţívat lze, stačí jen nahlásit termín.  Dále si p. Stříţová posteskla, ţe 
v jiných obcích mají důchodci úlevy z poplatků za odpady,  atd., jen u nás nic. Také 
poţadovala informaci proč ing. Schebestová nebyla u voleb, a proč nedělá zápisy ze 
zasedání. Dále poţadovala informaci o tom, kdo vede účetnictví obce, na všechny otázky jí 
bylo zodpovězeno. 
 P. Grygar informoval přítomné o nevhodném chování ing. Schebestové, ţe si připadá, 
jako by ji svými poţadavky obtěţoval a i kvůli banálním věcem, jako je okopírovaní papírů 
pro sportovce volá starostovi,  raději jezdí na OÚ Horní Tošanovice, kde mu p. Slaninová 
okopíruje co potřebuje, a ještě si s ním s úsměvem povídá. 
 
Z á v ě r  
 
 
 
 
                Starosta obce ukončil zasedání v 20,10 hod.    
 
 
 
 
 
Ověřovatelé zápisu:  
 
 
E. Bartečková   ______________ 
   
A. Škuta                   ______________ 


